
1 
 

PROTOKÓŁ NR 0012.4.2.2018 
z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego 

 i Samorządu Terytorialnego  
w dniu 11 grudnia 2018 r. 

 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala nr 130 A. 
Czas posiedzenia Komisji: 11.30 – 13.25. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz goście zgodnie z załączoną 
listą obecności. 
 
 

Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 
 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
3. Budżet Miasta na 2019 r. 
 
• Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta     

Jastrzębie-Zdrój, 
 
 Projekt uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok. 
 
4. Sprawy bieżące: 
 
 Pismo z dnia 30 listopada 2018 r. dotyczące Sesji Rady Miasta poświęconej   

problematyce planowania przestrzennego. 
 
5. Plan pracy Komisji na I półrocze 2019 r. 
 
6. Wolne głosy i wnioski. 
 
7. Zakończenie posiedzenia.  

 
 
 
Ad.1, Ad.2  
 
Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa 
Publicznego i Samorządu Terytorialnego – Tadeusz Markiewicz. Przywitał 
przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości.  
 
Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad, wobec którego 
Komisja nie wniosła uwag. 
 
Ad. 3 
 
Budżet Miasta na 2019 r. 
 
 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój, 
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 Projekt uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok. 
 
Uzasadnienie do ww. projektów uchwał przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik 
Miasta.  
 
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
Czy w roku 2019 zabezpieczono środki finansowe na oświetlenia przejść dla 
pieszych?  
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Jeżeli chodzi o wszelkie prace związane z oświetleniem, jest przeznaczona kwota 
tak jak co roku na budowę oświetlenia.  
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
Z uwagi na to iż były zmiany budżetowe na rok 2018, prosiłbym o sprawozdanie, 
które rzeczy zostały zrobione, które są w trakcie oraz które nie zostaną 
zrealizowane i dlaczego. 
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
W stosunku do całości budżetu? 
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
Nie, chodzi o poprawki wniesione na Komisji Skarbu podczas Sesji dotyczącej 
budżetu na rok 2018. Mam jeszcze pytanie o ulicę Matejki. 
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
To nie jest nawet ulica Matejki, to jest łącznik. W planie było zabezpieczone       
20 tysięcy złotych, za to naprawdę nie można nawet zamówić map tej ulicy          
i zapłacić. Musi to być wpisane jako zadanie inwestycyjne z pełnym projektem, 
gdyż ta droga przebiega przez różnych prywatnych właścicieli.  
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
Jaki byłby koszt tego zadania?  
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Najpierw trzeba zrobić projekt.  
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
Proszę o przygotowanie na Komisję Kultury, Sportu i Turystyki kwoty, która 
musiałby być zaplanowana na rok 2019, aby tą inwestycję rozpocząć, czyli 
wykonać sprawy związane np. z wykupem, odstąpieniem.  
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Trzeba po prostu zrobić projekt. Końcowym etapem projektu jest wystąpienie     
o pozwolenie na realizację w ramach którego jest przejęcie gruntów                      
i odszkodowanie. 
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
Proszę o przygotowanie harmonogramu jakie to są kwoty.    
 
Jarosław Potępa – Radny RM 
Mam pytanie o dofinansowanie zakupu specjalistycznego radiowozu dla policji  
oraz o kwotę na prewencję kryminalną.  
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Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
W planie finansowym Straży Miejskiej są takie środki, jest to kwota prawie 280 
tysięcy złotych w tym jest zakupu samochodu, około 100 tysięcy złotych należy 
przyjąć, że jest to na tak zwany, ,, Program poprawy bezpieczeństwa”, a na co 
idą te środki jest ustalane na bieżąco.    
  
Szymon Klimczak – Radny RM 
Ochotnicze Straże Pożarne kwota 414 tysięcy złotych. Jak zostanie 
rozdysponowana ta kwota? W jakim stopniu zakładacie Państwo rozdział tej 
kwoty jeśli chodzi o dotację – Utrzymanie gotowości bojowej jednostek w SRG. 
Chodzi mi o wydatki związane z realizacja zadań statutowych.  
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
Są dwie kwoty. Jedna kwota, to wydatki związane z realizacją zadań statutowych 
– 162 tysiące złotych. Druga kwota, dotacje – 170 tysięcy złotych, to też idzie na 
ochotnicze straże pożarne. OSP są finansowane w dwojaki sposób. Jeden to co 
my pokrywamy bezpośrednio z Urzędu, drugi to są dotacje, którymi dysponują 
ochotnicze straże pożarne. 
 
Szymon Klimczak – Radny RM 
Tak, ale wysokość tej dotacji jest uzależniona od decyzji Prezydenta. Jakie jest 
założenie?  
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
Założenie jest takie, że jest to plan, który był na 30 czerwca 2018, nie ma 
więcej, bo to są wydatki bieżące.   
 
Szymon Klimczak – Radny RM 
Mam pytanie o zadanie inwestycyjne – Garaż dla OSP Ruptawa. Podczas 
wykonywania tego zadania w połowie sierpnia ogłoszono przetarg                       
z przewidywanym zakończeniem inwestycji do końca listopada. Było to bardzo 
mało czasu. Państwowa Straż Pożarna miała potrzebę, żeby utrzymać projekt 
unijny ,,Razem przeciw powodzi”. Czy zadanie - Garaż dla OSP Ruptawa zostało 
wykreślone czy czekamy na pieniądze? 
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
Na projekt ,,Razem przeciw powodzi” zostały przesunięte środki z samochodu na 
który był odrębny wniosek i miasto nie dostało dofinansowania. Pani Dyrektor 
Olszok miała realizować to zadanie. W budżecie było zabezpieczone 90 tysięcy 
złotych. Po przetargach wyszło 350 tysięcy złotych. Na chwilę obecną te środki 
nie znalazły się w WPF.        
 
Szymon Klimczak – Radny RM 
A te 90 tysięcy złotych zostało ? 
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
Nie.  
 
Szymon Klimczak – Radny RM 
A czy jest szansa, aby z jakiś zadań budżetowych, albo z środków, które Rada 
przyjmuje w budżecie zawnioskować o wyjazd dla dzieci w ramach 
młodzieżowych drużyn pożarniczych. Wiem, że takie dofinansowanie pojawiają 
się ze środków miasta Żory.  
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Andrzej Matusiak – Radny RM 
Myślę, że powinny się na to znaleźć środki, tylko jest kwestia jakie to będą 
środki. 
 
Szymon Klimczak – Radny RM 
Żory dostały kwotę około 20 tysięcy złotych z budżetu miasta, kolejne pieniądze 
pochodziły z Ministerstwa w podobnej wysokości, zostały jeszcze uzbierane 
pieniądze od sponsorów.      
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
Przypuszczam, że w Żorach mogło to wyglądać w taki sposób, że miasto 
otrzymało dotację z budżetu Państwa.  
 
Szymon Klimczak – Radny RM 
To na pewno tak nie działało, to była arbitralna decyzja Komendanta Miejskiego 
Państwowej Straży Pożarnej, przepisy się zmieniły. Kiedyś szło to przez środki 
dotacji rządowej na rzecz Związków Ochotniczej Straży Pożarnej Oddziału 
Wojewódzkiego, a w tej chwili idzie to przez Komendę Miejską Państwowej Straży 
Pożarnej i bezpośrednio z Ministerstwa jest wypłacane Komendantowi,                
a Komendant zawiera umowę o organizację obozu ze Stowarzyszeniem, czyli 
OSP.     
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
W takim razie OSP dostało dotację z budżetu miasta na realizację zadania 
własnego. My dajemy dotację na różne zadania, które OSP realizuje i w ramach 
tych dotacji trzeba zadania utworzyć.  
 
Tadeusz Markiewicz - Przewodniczący Komisji  
Mamy dwie tablice mierzące prędkość, czy jest ustalone gdzie będą ustawione?  
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Tak. 
 
Jarosław Potępa – Radny RM 
Pojawiły się informacje z Komendy, od osób, które zajmują się od wielu lat 
prewencją kryminalną, że z roku na rok jest mniej środków na wyjście do dzieci, 
do młodzieży z programami, coraz więcej jest zakupów typowo rzeczowych.  
 
Grzegorz Osóbka - Komendant Straży Miejskiej 
W tej chwili Komenda Miejska otrzymuje 57 tysięcy złotych w ramach ,,Programu 
poprawy bezpieczeństwa” i 30 tysięcy złotych na płatne służby. 30 tysięcy 
złotych jest dzielone poprzez 25 złotych za godzinę służby w czasookresie od      
1 stycznia do 30 listopada. Wykaz miejsc, które mają być objęte patrolami 
sporządza Komendant Policji w oparciu o swoje wytyczne, swoje potrzeby, 
natomiast w porozumieniu, które zawarte jest pomiędzy miastem, a Komendą 
jest zawarta klauzula, że Prezydent Miasta jako przekazujący pieniądze ma 
prawo wskazać miejsca, które w jego odczuciu wymagają objęcie nadzorem. 
Jeżeli chodzi o kwotę 57 tysięcy złotych policja otrzymuje to w ramach              
,,Programu poprawy bezpieczeństwa”, którego przyjęto Uchwałą Rady Miasta.    
W tej Uchwale przyjęto, że z tych pieniędzy ma być finansowanie zadań 
wynikających z potrzeb określonych przez Komendę. Jeżeli chodzi o tablice         
o które pyta pan Przewodniczący, w dniu 18 grudnia zgodnie z umową upływa 
termin oddania dwóch tablic. Jedna tablica zostanie umieszczona na ulicy 
Wyzwolenia, druga tablica na ulicy Komuny Paryskiej.     
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Jarosław Potępa – Radny RM 
Mam pytanie o 30 tysięcy złotych na służby ponadnormatywne jak to jest w tej 
chwili rozliczane? Do tej pory było sprawozdanie gdzie dokładnie było wskazane 
ile wykorzystano patroli nieumundurowanych, ile patroli umundurowanych, ilu 
poszukiwanych zatrzymano poprzez patrole, ile nałożono grzywien. W dalszym 
ciągu wykazuje się, że te służby ponadnormatywne, a o ile dobrze pamiętam to 
jest około 105 złotych dziennie za 6 godzinną służbę. Czy jest takie 
sprawozdanie? 
 
Grzegorz Osóbka - Komendant Straży Miejskiej 
Sprawozdanie jest i jest wykazana ilość funkcjonariuszy, data pełnienia służby, 
godzina i lokalizacja. Jest to kwota 25 złotych za godzinę. Była sugestia 
poprzedniego Komendanta Policji o zwiększenie kwoty i na jego prośbę 
zwiększono z 20 złotych na 25 złotych. Dopuściliśmy, aby część tych środków 
była wykorzystana przez funkcjonariuszy pełniących służbę nieumundurowaną.  
 
Szymon Klimczak – Radny RM 
Chciałbym poruszyć temat środków na zakup samochodu średniego gaśniczego 
dla Państwowej Straży Pożarnej, mowa o kwocie 400 tysięcy złotych lub 500 
tysięcy złotych. Dzięki temu zakupowi oraz temu, że miasto dorzuci się do 
zakupu średniego, nowego pojazdu gaśniczego, samochód, który będzie 
najstarszy w Państwowej Straży Pożarnej będzie przekazany do lokalnej 
jednostki OSP, taka słowna deklaracja ze strony obecnego Komendanta 
Wojewódzkiego.   Z tego co wiem przetarg ma być ogłaszano w lutym lub marcu 
przyszłego roku. My takiego zadania nie mamy, czy takie środki wówczas się 
znajdą, czy lepiej byłoby to zabezpieczyć w budżecie zadaniowo, a potem to 
zwiększać?    
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
Takiego zadania nie mamy, bo ustalania z Komendantem Państwowej Straży 
Pożarnej były takie, że miasto dofinansowuje projekt ,,Razem przeciwko 
powodzi” w wysokości zapewniającej realizację tego zadania. Te środki, które idą 
w ,,Razem przeciwko powodzi” Komendant w ramach swoich środków, w ramach 
dotacji zabezpieczy wkład własny na samochód, takie były ustalenia                    
z Komendantem.  
 
 

 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –2, przeciw –0, wstrzymujących się –2. 

 
 
 

 Projekt Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –2, przeciw –0, wstrzymujących się –2. 
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Ad.4 
 
Sprawy bieżące: 
 

 Pismo z dnia 30 listopada 2018 r. dotyczące sesji Rady Miasta poświęconej 
problematyce planowania przestrzennego. 

 
Komisja przyjęła do wiadomości ww. pismo.  
 
 
Ad. 5 
 
Plan pracy Komisji na I półrocze 2019 r. 
 
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego 
– Tadeusz Markiewicz odczytał plan pracy Komisji na I półrocze 2019 r.  
 
Plan pracy Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego na     
I półrocze 2019 r. został przyjęty głosami: za – 5, przeciw – 0, 
wstrzymujących się - 0. 
 
Plan pracy stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Ad. 6 
 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Szymon Klimczak – Radny RM 
Chciałbym zaproponować zmianę godziny oraz dnia posiedzenia Komisji. 
 
Wniosek o zmianę dnia i godziny posiedzenia Komisji został przyjęty 
jednogłośnie.  
 
Posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego 
będą obywać się  o godzinie 12.00 w czwartki w tygodniu poprzedzającym Sesję. 
 
 
 
Ad. 7 
 
Zakończenie posiedzenia.  
 
Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim za przybycie po czym zakończył 
posiedzenie. 
 
 
 
Protokołowała  
Patrycja Dudzik                           Przewodniczący Komisji 

Bezpieczeństwa Publicznego 
i Samorządu Terytorialnego 

 
Tadeusz Markiewicz 


